

Bahrain hosted the 15th Middle East Corrosion conference & Exhibition



Kingdom of Bahrain will host the 15th Middle East Corrosion conference & Exhibition, which held from 2 until 5 of Feb 2014, under patronage of the Minister of Finance Minister, Minister in Charge of Oil and Gas Affairs H.E. Shaikh Ahmed bin Mohammed Al Khalifa at the International Conference Centre at the Gulf Hotel - Bahrain,

The conference and the Exhibition was organized by Bahrain Society of Engineers in cooperation with the American Association of Corrosion Engineers - Saudi Arabia Section - West Asia and Africa.

The conference and the exhibition of this year's provides a comprehensive coverage of topics related of the erosion metals, especially with the varied programs from lecturers from all over the world, which included several workshops and highlighted a number of modern practices and technologies.

Also the accompanying exhibition is opportunity to see the latest technological developments that have occurred in the services and products in corrosion of metals.

Noteworthy that the number of participants in this conference and

exhibition surpassed the 800 participants from the Arab Gulf region and all over the world, and the number of companies participating in the exhibition of more than 70 companies.

The conference was sponsored by 23 companies in the Gulf and global like Aramco - Saudi, Sipco, Onspkhn Technologies, Inc. pipe coating Arabic, Al-Qahtani industrial company to paint tubes, Jotun, Bapco, and Gulf petrochemical industries.

Training Centre at BSE organized a workshop "Engineering Career Overview" for Recently Graduated Engineers"

This workshop was prepared for a newly graduated engineer and it lasted for 2 days from 20 -21 January 2014. This workshop aims at presenting the important issues related to the practice of engineering profession which is not normally taught at the academic institutions and universities.

The workshop was presented by Eng. Dheya Tawfiqi who stated that there is a need to know the practical issues related to the practice of





engineering and the regulations followed locally and internationally which is necessary to improve the personal skills leading to excelling one's engineering profession.

The main objectives of the workshop were highlighting the skills and requirements which are required for engineering jobs and introduce the participants to the engineering market requirements. In addition, it introduced the participants to skills which will improve their productivity.

Eng. Dheya Tawfiqi has a wide experience in management and engineering and is also well known in Bahrain and the Gulf Area. He was the president of the Board of Directors at the Bahrain Society of

Engineers during the period of 1996 – 2002 and is presently the manager of his own engineering consultancy company. It is worth mentioning that Bahrain Society of Engineers has distributed the book entitled "Basics of Management" which was authored by Eng. Dheya Tawfiqi.

"BSE" Opened "Diwaneyat Almohandeseen"

BSE opened "Diwaneyat Almohandeseen" on Tuesday, January 14th 2014 The BSE's Director of the Public activities committee, Engineer Ayman Nasser said: "The objective of this initiative is to to encourage the society members to meet on regular basis to socialize and exchange ideas and experience. All members are invited to attend the Diwaneyat Almohandeseen on every first Tuesday of each month throughout the year, from seven o'clock until nine in the evening. Entertainment activities will be also available.



Membership and Professional Affairs Committee visited "Polytechnic - Bahrain"

Based on invitation from "Polytechnic College - University of Bahrain, the Membership and Affairs Committee Professional visited the college on Thursday, January 23th 2014 . BSE delegation was headed by the Chairman of the Committee Ahmed Khan, and a number of members. They were welcomed by the Vice Chairman of the Polytechnic College - Bahrain Dr. Hassan Al Mulla, Head of the of Engineering college Dr. Khaled Isa and the Director Philip Bernjyot.

The awareness visit was to communicate with private engineering collages and see their Engineering curriculum and facilities. Furthermore, this visit is



enhance the relationships between BSE and the Engineering collages in Bahrain.

The collage management briefed

the Committee on their education program and training provided to the students.

www.mohandis.org Issue 13, JAN 2013



"الجمعية تنظم "مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط الخامس عشر لتآكل المعادن"



تنظم جمعية المهندسين البحرينية مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط الخامس عشر لتآكل المعادن خلال الفترة من 2 إلى 5 فبراير المقبل، وذلك تحت رعاية وزير المالية الوزير المشرف على شؤون النفط والغاز معالى الشيخ أحمد بن محمد آل خليفة في مركز الخليج الدولى للمؤتمرات في فندق الخليج - البحرين، بالتعاون مع الجمعية الأمريكية لمهندسى التآكل - فرع المملكة العربية السعودية.

ويوفر المؤتمر والمعرض المصاحب لهذا العام تغطيةً شاملة للعديد من المواضيع المتعلقة بتآكل المعادن، خاصة مع البرنامج الفنى المتنوع من المحاضرين والمتحدثين الرئيسيين من جميع أنحاء العالم، ويتضمن كذلك



العديد من ورش العمل التي من شأنها أن تسلط الضوء على عدد من الممارسات الحديثة والتقنيات للتخفيف والسيطرة على التآكل،

كما سوف يكون المعرض المصاحب فرصة للاطلاع على أحدث التطورات التكنولوجية التي طرأت على الخدمات والمنتجات ذات الصلة بموضوع تآكل المعادن.

ومن المتوقع أن يفوق عدد المشاركين في هذا المؤتمر والمعرض 800 مشارك من منطقة الخليج العربي وكافة أنحاء العالم، ووصل عدد الشركات المشاركة في المعرض المصاحب أكثر من 70 شركة. ويحظى المؤتمر برعاية 23 شركة خليجية وعالمية على رأسها شركة أرامكو السعودية، بابكو سيبكو، أكسس أنسبكشن تكنولوجيز، شركة طلاء الأنابيب العربية، شركة القحطاني الصناعية لطلاء الأنابيب، جيوتن وشركة الخليج لصناعة البتروكيمياويات وبناغاز.



ورشة عمل "نظرة توجيهية على مهنة الهندسة" للطلبة والمهندسين حديثي التخرج

نظم مركز التدريب التابع للجمعية ورشة عمل بعنوان "نظرة توجيهية على مهنة الهندسة" استهدف المهندسين حديثي التخرج، أو الذين مضى على تخرجهم 3 سنوات والعاملين في المكاتب الهندسية خلال يومي 02 و 21

وجاء البرنامج في إطار التعريف على المسائل المتعلقة بالمماراسات المهنية لمهنة الهندسة والتي عادة لا يتم عرضها من خلال التعليم الأكاديمي.

حاضر في الورشة الجمعية المهندس ضياء توفيقي، حيث أفاد بالقول: "إن هناك حاجة لمعرفة المسائل المتعلقة بالممارسات الهندسية لا سيما القواعد والأنظمة محليا ودوليا على حد سواء، منوها أنه كذلك لا بد من العمل على تحسين المهارات الشخصية الداعمة لتطوير الحياة المهنية".

يشار إلى أن محاضرات المهندس ضياء توفيقي تتميز بالتفاعلية مع المشاركين، إلى جانب إثراء المحاضرة بالأمثلة والنماذج الحقيقية التي من شأنها أن تعزز فكرة المحاضرة.



كما يتميز المهندس توفيقي بالخبرة الواسعة في المجال الهندسي والإداري وهو مهندس معروف في البحرين والمنطقة، وقد ترأس توفيقي جمعية المهندسين البحرينية في الفترة من 1996 حتى 2002، وحاليا يدير شركته الخاصة في الاستشارات الهندسية، وجدير بالذكر بأن الجمعية قد وزعت كتاب "أساسيات الإدارة" من تأليف المهندس ضياء توفيقي، ويمتلك خبرة غنية ومتنوعة في المجالات الإدارية والهندسية.

الجمعية تدشن "ديوانية المهندسين"

دشنت الجمعية ديوانية المهندسين بمقر الجمعية بالتزامن مع حلول العام الميلادي الجديد 2014، والذي افتتح مساء يوم الثلاثاء الموافق 14 يناير 2014.

قال مدير لجنة الأنشطة العامة في الجمعية المهندس أيمن ناصر: " إن هذا التوجه يأتي في إطار حرص مجلس الإدارة على تواصل أعضاء الجمعية مع بعضهم البعض في مبنى الجمعية، إلى جانب إتاحة الفرصة للتعارف وتبادل الآراء والخبرات الهندسية، فضلاً عن خلق جو اجتماعي خارج نطاق العمل، فقد تم تخصيص جزء من مقر الجمعية وإعداده للقاء الأعضاء



تحت مسمى "ديوانية المهندسين" من أجل تشجيع الأعضاء على مواظبة الحضور في أول يوم ثلاثاء من كل شهر وبشكل مستمر طوال العام من الساعة السابعة وحتى التاسعة

ويتم خلال اللقاءات توفير عدد من الألعاب الترفيهية المسلية مثل البليارد وتنس الطاولة والكيرم والورق .





"لجنة شؤون الأعضاء والمهنة" تزور "بوليتكنك – البحرين"

عقد أعضاء لجنة شؤون الأعضاء والمهنة بالجمعية اجتماعاً مع إدارة كلية بوليتكنك – البحرين بجامعة البحرين، وذلك بعد تلقيها دعوة من إدارة الكلية، وذلك صباح يوم الخميس الموافق 23 يناير في إطار

الأنشطة التي تقوم بها اللجنة للاطلاع على الأنشطة والبرامج الدراسية والتدريبية التي تقدمها الكلية للطلبة.

ويشار إلى أن الزيارة كانت برئاسة رئيس اللجنة المهندس أحمد الخان، وعدد من

الأعضاء، وكان في استقبال اعضاء الجمعية نائب كلية بوليتكنك – البحرين الدكتور حسن الملا ورئيس كلية الهندسة الدكتور خالد عيسى والمدير فيليب برنجيوت.



